
 

 
Voor bewoners van Havankpark en omgeving 
 

Beste wijkbewoners, 
 
Het jaar 2024 is alweer bijna ten einde. De herfst komt binnen, het weer fluctueert. Regen en wind 
krijgen de overhand. De zomer stond in het teken van het jubileumfeest. Waar vorig jaar de temperaturen 
ver boven het kwik uitschoten, zo heerlijk nat was het dit jaar…  
Hoe dan ook, 2024 is nog niet ten einde. Genoeg te melden deze laatste maanden. 
 
Namens het bestuur wensen wij jullie een mooi einde jaar, een mooie omgeving en een prettig 
leefklimaat. Waar mogelijk dragen wij daaraan bij.  
 

Woehoe… 9 november spannende Spokentocht! 

Het is bijna zover: op zaterdag 9 november komen de beruchte Havank-spoken weer tot leven in het 
Leeuwarder Bos! Er schijnen zeker 10 spoken in het bos rond te waren... dat belooft weer wat! Doe wel je 
laarzen aan, want de paden zijn modderig en vol mysterieuze gevaren!  

Hoe laat en waar? Vanaf 19:00 uur verzamelen we in het Rustpunt. Daar is het veilig, maar let op: de 
route zelf is verre van veilig voor de bangeriken onder ons! 
Kinderen worden in groepjes op pad gestuurd, zo nodig onder 
begeleiding van een ouder die durft mee te gaan.  
Het wordt een avond vol avontuur en spanning. We zorgen 
voor griezelige versnaperingen voor de kids en warme koffie/  
thee voor de ouders. En wie weet komt er weer een 
griezelverhaal tot leven! Voor wie durft staat er buiten een 
vuur waar je na afloop marshmallows boven kunt roosteren, 
maar... pas op voor onverwachte geluiden uit het bos!  
Durf jij het aan? Kom genieten van een avondje huiver en 
plezier. We zien jullie op 9 november! O ja, adviesleeftijd is 
vanaf 8 jaar (jongere durfals zijn welkom, met ouder erbij).  

Groetjes namens de Spoken, Marije, Pauline & Pauline 

________________________________________________________________________________

Laat je verrassen met het Walking dinner  

Stel, je vindt een adres in de buurt waar je voor een driegangendiner 20 euro betaalt, inclusief drankjes, 
koffie en fijn gezelschap. Dan zou je daar toch voor in de rij staan? Het kan weer in onze eigen wijk met 
het Havank Walking dinner op zaterdag 23 november!  
 
Hoe werkt het? In kleine groepen ga je eten bij en met wijkgenoten. Na iedere gang 
wissel je van adres. Na drie gangen verzamelen we op één adres voor koffie en een 
eventuele nazit. Vind je het juist leuk om te koken en eters te ontvangen? Dan maak 
je drie gangen en ontvang je per gang een groepje gezellige wijkgenoten (4 tot 6, 
afhankelijk van de belangstelling). Eters betalen € 20 pp, koks ontvangen dat per gast. Voor wijn wordt 
gezorgd door de organisatie met dank aan de wijkvereniging.  

Heb je er al zin in? Geef je dan zsm op via email: activiteiten@havankpark.nl. 
Graag vóór 9 november. Vermeld of je gast wilt zijn of kok, aantal personen 
en evt dieetwensen. Je ontvangt dan op tijd de info voor een heerlijke avond. 
Vragen kunnen ook via de mail of stel ze aan ons. Gezellig om je dan te zien!  

Groet, Corine Willemse en Wencke Taatgen (JJ 36/24 of app 06 2188 3158).  
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________________________________________________________________________________

Eerste ervaringen met thuisaccu van 2 Havankparkers  

Tijdens de ALV in maart jl. werd gesproken over opties voor duurzame energie in de wijk. Jelmer Staal 
vertelde toen juist die week te starten met het gebruik van thuisbatterijen. Hoe is zijn ervaring tot nu 
toe? Albert van Dijk heeft kort geleden iets soortgelijks aangeschaft en geeft antwoord op dezelfde 
vragen. We zijn benieuwd of er meer recente ervaringen zijn op dit gebied. Deze info delen we ook op de 
website (www.havankpark.nl/havankpark-duurzaam/).  

Zeven vragen aan Jelmer Staal  

1 Voor welke apparatuur hebben jullie gekozen? We hebben een 
Zonneplan Nexus, de 20 kWh-variant. Dit is een thuisaccu.  

2 Wat was voor jullie de aanleiding of motivatie hiervoor? Om drie 
redenen. Het is een interessante, nieuwe techniek. Het kan helpen bij 
de energietransitie en het is een investering.  

3 Kun je kort vertellen hoe dit werkt? Er zijn verschillende soorten thuisaccu's. Dit is een thuisaccu die 
helpt om het stroomnet in balans te houden, door stroom op te nemen als er teveel stroom is en stroom af 
te geven als er te weinig stroom is. Stroom van zonnepanelen en windturbines is minder voorspelbaar dan 
uit centrales, daardoor is het stroomnet in balans houden een grotere uitdaging nu de energietransitie 
gaande is. De accu wordt aangestuurd door de leverancier. Voor het op het juiste moment opladen en 
ontladen ontvangen de leverancier en ik een vergoeding. Het systeem staat los van energiegebruik en -
productie in huis, het slaat ook geen eigen zonnestroom op. Dit is het korte verhaal. In werkelijkheid is 
het complexer. Zo helpt de accu bij opwaartse en neerwaartse onbalans, maar niet bij netcongestie. Wil 
je daar meer over weten, kijk dan eens op een websites als Tweakers. Die geeft uitgebreide uitleg, met 
voor- en nadelen voor consumenten én de energietransitie. Je mag natuurlijk ook bij mij langskomen. In 
de praktijk zie ik via de app dat de accu druk is met op- en ontladen en dat ik een vergoeding ontvang.  

4 Hoe is je ervaring tot nu toe, qua opbrengst en besparing? De opbrengst schommelt tussen de €125,- en 
€250,- per maand, dat wisselt dus flink. Het bespaart geen stroom, bij het op- en ontladen gaat een 
beetje stroom verloren.  

5 Welke voordelen of meevallers zie je? Het is interessant, ik vind het leuk om bij de energietransitie te 
helpen en de vergoeding is zoals voorspeld.  

6 Zijn er ook nadelen of tegenvallers? Het is nieuwe techniek en in het verleden behaalde rendementen 
bieden geen garantie voor de toekomst. Het blijft onzeker of dit echt een puzzelstukje in de energie-
transitie is en of de accu zich terugverdient. Mochten zich nadelen voordoen, dan kan de accu technisch 
gezien anders ingezet worden, bijvoorbeeld om alsnog zonnestroom op te slaan.  

7 Heb je tips voor wijkgenoten die zoiets overwegen of andere aanvullingen? Beschouw een thuisaccu als 
pionieren. Als je niet wilt pionieren, kun je beter even wachten.  
Wil je eens komen kijken of van gedachten wisselen? Van harte welkom! Aan de Carlierstraat 14.  

Zeven vragen aan Albert van Dijk  

1 Voor welke apparatuur of oplossing hebben jullie gekozen? Wij hebben 2 thuisbatterijen van elk 5 kW 
van Sessy, een Nederlands product (www.sessy.nl).  

2 Wat was voor jullie de aanleiding of motivatie? Directe aanleiding is dat wij last hadden van een te hoge 
netspanning (tot wel 253 volt). Onze zonnepanelen en omvormer zijn ruim 12 jaar oud en in augustus is de 
omvormer doorgebrand. Dat gaf de doorslag om de accu's met een nieuwe omvormer aan te schaffen.  

3 Kun je vertellen hoe dit werkt? Op zolder zijn twee thuisaccu’s geplaatst (ijzeren witte kastjes) en de 
nieuwe omvormer. Voordeel van Sessy is dat ze kunnen samenwerken met alle omvormers en energie-
leveranciers. Je zit niet vast aan Sessy (open source). We zijn via de thuisaccu’s aan het handelen op de 
energiemarkt (met een dynamisch energiecontract). Soms is de stroom gratis, dan laden de accu's op.  
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Als de stroomprijs hoog is, ontladen de accu's en kunnen we eraan verdienen. We hopen de hoge 
piekspanningen op te vangen doordat eerst de accu's de stroom opvangen.  

4 Hoe is je ervaring tot nu toe, qua opbrengst en besparing? We zijn echt net begonnen in oktober. Nu de 
dagen kort worden, is de opbrengst natuurlijk nog beperkt. Volgend jaar weten we meer.  

5 Welke voordelen of meevallers zie je? We hopen op termijn van de onbalans in het stroomnet te kunnen 
profiteren door te handelen op de energiemarkt. De BTW op de accu’s laten we terugvragen bij de 
belastingdienst.  

6 Zijn er ook nadelen of tegenvallers? Omdat we een 2-jarig contract bij de oude energieleverancier 
hadden, hebben we kosten om van het oude contract af te komen. Die zijn hoger dan verwacht. Als onze 
omvormer niet was doorgebrand, hadden we beter kunnen wachten tot we zonder kosten konden 
overstappen. Je moet je er echt even in verdiepen en vertrouwen hebben dat je je investering weer terug 
gaat verdienen.  

7 Heb je tips voor wijkgenoten die zoiets overwegen? Nog even wachten kan het voordeel hebben dat de 
accu's vast goedkoper worden en de techniek zal verbeteren. Er is ook een mogelijkheid om niet te 
handelen en te kiezen voor 0 op de meter. Alle zelf opgewekte energie gaat in de accu en jij verbruikt het 
zelf. Dan is 5 kW voldoende. Je koopt dan waarschijnlijk alleen stroom in de donkere wintermaanden.  
Heb je interesse, lees je dan goed in, er is genoeg info te vinden. Of kom langs! Joram Jorkinsstraat 36.  
CW 

________________________________________________________________________________ 

Vernieuwing speeltuin 

De speeltuin wordt opgeruimd. In ieder geval moeten de huisjes en de glijbaan weg, omdat deze bijna 
afgeschreven zijn volgens richtlijnen van de gemeente. Deze toestellen komen te vervallen en zullen door 
de gemeente verwijderd worden. Op dit moment kijken we naar alternatieven. Een commissie van 
wijkgenoten die willen meedenken, probeert samen te komen maar de agenda’s laten dat steeds niet toe. 
Zeker is dat we iets terug willen voor een leeftijdscategorie van 6-12 jaar.  
Afhankelijk van de kosten draagt de Wijkvereniging Bilgaard ook iets bij. Verder zullen we moeten zoeken 
naar een bijdrage via fondsen. Wordt vervolgd! Contactpersoon voor vragen en ideeën: Harm Jan de Hoo. 

___________________________________________________________________________________________ 

Terugblik Smeltkroes concerten 
 
In augustus was er een weer een Smeltkroes (bij De Boeg). 

Hierbij een korte 
terugblik. Er waren 2 
keer gemiddeld 75 
bezoekers. De 
opbrengst voor 
Unicef bedroeg 
1249,00 euro!  
Dank namens Barend 
en Marijke Kroes. 
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Eigen ‘Gluren bij de Buren’? 
 
In de zomer hebben we met enkele wijkgenoten het idee opgevat om een eigen Gluren-bij-de-Buren te 
organiseren: een zondagmiddag met miniconcertjes of andere optredens voor wijkgenoten, door 

wijkgenoten (& friends      ) en bij wijkgenoten in huis of tuin. September bleek wat te kort dag om dit op 

te zetten, maar wellicht is het wel haalbaar voor komend voorjaar. Als er animo voor is uiteraard. 
 
Lijkt dit je ook leuk, heb je suggesties of weet je iemand die wil meedenken of wil meedoen met een 
kleinschalig optreden? Stuur me een berichtje en dan nemen we graag je suggestie of aanbod mee! (Via 
DM naar Corine Willemse of 06 21883158). 

_____________________________________________ 
Herfstig en toch knallend Havankfeest   
 
Ondanks (of dankzij) herfstweer en voetbal liep het wijkfeest in juli 
anders dan gepland en hadden de fietsers een natte Havank Classic. 
Maar we hadden ook zeker leuke kids-activiteiten, een interessant 
verhaal van Remi over het ontstaan van de wijk, een stormachtige 
en gezellige Havank Bakt-bbq en een knallende avond met voetbal 
én disco! Met dank aan onze eigen dj René en iedereen die 
meehielp! De stevige tent kwam goed van pas en maakte er een 
knus jubileumfeest van. 
De foto’s staan op Facebook en komen ook op de website!  

___________________________________________________________________________________ 

Op de agenda 

 

Wat Wanneer  Hoe laat Waar 
Spokentocht 9 november 19.00 uur Verzamelen in het Rustpunt 

Walking dinner 23 november 18.00 uur Wijk; info volgt na opgave via e-mail:  
activiteiten@havankpark.nl 

 

Over de wijkvereniging 
 
Wijkvereniging Havankpark behartigt de belangen van de bewoners van het Havankpark en 
nabije omgeving. De wijkvereniging is een rechtspersoon en daarmee een officiële 
gesprekspartner voor gemeente en andere partijen. De wijkvereniging draagt zorg voor het 
behoud van de uitgangspunten van de wijk: Wonen in het bos. De wijkvereniging ondersteunt 
meerdere keren per jaar activiteiten, waaronder Paasactiviteiten, het Havankfeest en de 
spokentocht. Tevens krijgen wijkbewoners regelmatig Nieuwsbrief De Schaduw. Met jouw 
lidmaatschap steun je de wijkvereniging. Het lidmaatschap kost  €20,00 per jaar. Je kunt je 
lidmaatschap aan- of afmelden bij de secretaris van de wijkvereniging: 
secretaris@havankpark.nl. 
 

Betrokken bij de wijk? 
Wil je iets betekenen voor je eigen wijk en samen actief betrokken zijn bij wat er speelt? 
Informeer dan eens bij het bestuur! We zoeken namelijk nog iemand die als secretaris wil 
bijdragen aan het werk voor onze fijne wijk. Mailen kan ook naar: voorzitter@havankpark.nl . 
 
Bestuur:       Nieuwsbrief de Schaduw 
Harm Jan de Hoo (voorzitter)    Redactie: Harm Jan de Hoo/Corine Willemse 
Vacant (secretaris)     nieuwsbrief@havankpark.nl  
Erissa Schutter (penningmeester)   activiteiten@havankpark.nl     
Martin van der Meulen (lid)    Matthijs van Waveren (wijkpanellid)  
Rienk Versloot (lid)     Jos van Dongen (wintersportclub) 
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